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PROTOKÓŁ  NR  II/10 

z II  SESJI  SEJMIKU  WOJEWÓDZTWA 

ŚLĄSKIEGO  IV  KADENCJI 
 

(10.12.2010 r. – Sala Sejmu Śląskiego, gmach Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego) 

 

1. Otwarcie sesji godz. 10
05

 – radny Andrzej Gościniak, Wiceprzewodniczący 

Sejmiku Województwa Śląskiego. 

 

- radny Andrzej Gościniak, Wiceprzewodniczący Sejmiku – uprzejmie 

informuję, że do prowadzenia obrad wyznaczył mnie, na podstawie paragrafu 

17 ust. 3 Statutu Województwa Śląskiego, Przewodniczący Sejmiku Pan 

Bogusław Śmigielski. Oto stosowne pełnomocnictwo, które składam do 

dokumentacji sesji. Zostałem poproszony o przekazanie informacji od 

Przewodniczącego Sejmiku i prośby, by przyjąć jego nieobecność za 

usprawiedliwioną – w tej chwili jest chory. W imieniu Sejmiku witam posłów 

w osobach: Pani Danuty Pietraszewskiej, Pana Tomasza Tomczykiewicza, 

szefa klubu parlamentarnego PO, witam Pana Jerzego Ziętka i Pana Wojciecha 

Saługę. Witam Pana Zygmunta Łukaszczyka, Wojewodę Śląskiego, Pana 

Adama Dudka, przedstawiciela Komendanta Wojewódzkiego Policji … 

Witam Marszałka Województwa Śląskiego wraz z wicemarszałkami i 

członkiem Zarządu. Witam przedstawicieli środków masowego przekazu, 

mieszkańców, witam Panie i Panów Radnych. Dzisiaj dzień dość szczególny – 

10 kwietnia w tym roku miała miejsce tragedia związana z katastrofą pod 

Smoleńskiem. Na sugestię wyrażoną w imieniu klubu PiS przez Pana 

Czesława Sobierajskiego chcemy wspomnieć o tej katastrofie, w której zginęli 

przedstawiciele najwyższego kierownictwa państwa z Panem Prezydentem 

Lechem Kaczyńskim … pozwólcie Państwo, że nie będę wymieniał 

wszystkich, ale wspomnę Panią Krystynę Bochenek i Pana Grzegorza 

Dolniaka …[chwila ciszy]… dla sprawnego prowadzenia obrad proponuję 

wyznaczenie komisji skrutacyjnej… 

 

wyznaczenie radnych do komisji skrutacyjnej: 

 

1) radna Małgorzata Tkacz-Janik, 

2) radny Janusz Wita, 

3) radny Artur Warzocha, 

4) radny Paweł Kaleta. 

 

- radna Małgorzata Tkacz-Janik – mamy na sesji obecnych 46 radnych, 2 

radnych jest nieobecnych. 

 

Radni nieobecni (według listy obecności): Bogusław Śmigielski. 
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- radny Andrzej Gościniak, Wiceprzewodniczący Sejmiku – po punkcie 4 

porządku obrad ogłoszę godzinną przerwę, która pozwoli na dokończenie 

konsultacji przed punktem 5 porządku obrad. Wszystkim wyjaśniam, iż 

Szanowni Państwo otrzymali wcześniej materiały i te materiały mają przed 

sobą. 

 

 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 
 

Proponowany porządek sesji: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Członka Zarządu Województwa 

Śląskiego (druk IV/7). 

5. Podjęcie uchwał w sprawie powołania Komisji Sejmiku Województwa 

Śląskiego (druki IV/8 ÷ IV/18). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru delegatów do Zgromadzenia Ogólnego 

Związku Województw Rzeczypospolitej Polskiej (druk IV/19). 

7. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

8. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

- radny Andrzej Gościniak, Wiceprzewodniczący Sejmiku – uprzejmie 

informuję, iż wpłynął wniosek Pana Marszałka Adama Matusiewicza, który 

pozwolę sobie odczytać: w punkcie 2 dzisiejszej sesji wnoszę o wykreślenie z 

porządku obrad punktu 3 z uwagi na fakt, iż Zarząd Województwa w nowym 

składzie nie odbył żadnego posiedzenia. Puntem 3 dzisiejszego posiedzenia 

jest: sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. Ten wniosek będziemy głosowali. Czy są inne wnioski ? 

 

- radny Michał Czarski – wystąpienie moje może dotyczyć tej kwestii, o której 

Pan w tej chwili mówi, ale równie dotyczy punktu poprzedniego związanego z 

prawomocnością obrad. O prawomocności decydują dwa fakty. Jeden 

związany z obecnością quorum na sali, a drugi, równie ważny, który do tej 

pory nie powodował większego zakłopotania, ale dzisiaj jest istotny, czy ta 

sesja jest w sposób prawomocny zwołana. W świetle dwóch opinii prawnych, 

którymi dysponuję, rozstrzygnięcia z poprzedniej sesji i zarazem brak 

rozstrzygnięć w niektórych kwestiach na poprzedniej sesji, spowodował 

pewne poważne wątpliwości natury prawnej. Te wątpliwości związane są z 

funkcjonowaniem legalnie powołanego w części Zarządu, ale tylko części, a 
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Zarząd jak wiemy zgodnie z ustawą o samorządzie, musi funkcjonować w 

pełnym składzie w momencie powoływania. No i druga kwestia, która w 

sposób jakby niezamierzony, ale wynikała z przebiegu sesji, mianowicie w 

sytuacji kiedy nowo wybrany przewodniczący sesji zostaje zobligowany do 

pełnienia nadal funkcji marszałka, ponieważ nowo wybrany Zarząd nie może 

rozpocząć działalności, no to tym samym powinien złożyć w odpowiednim 

trybie rezygnację i pełnić do czasu ustania tych powodów, o których 

wspomniałem, funkcję marszałka województwa. Szczegółowo zostało to też 

zasygnalizowane w interpelacji, która została złożona, natomiast szczegółowy 

wywód prawny znajduje się w opiniach prawnych, które mam przed sobą i 

które udostępnię Panu Przewodniczącemu żeby można było po chwili 

zastanowienia podjąć decyzję czy rzeczywiście jest dzisiaj sens obradowania 

podczas takiej sesji, której prawomocność może zostać w każdym momencie 

zakwestionowana. Proszę o wzięcie tego pod uwagę. Jeśli jest potrzeba 

ogłoszenia przerwy, jakiegoś konsylium prawników, którzy będą musieli się 

nad tym problemem zastanowić, no to naturalnie taka przerwa byłaby w pełni 

uzasadniona. 

 

- radny Andrzej Gościniak, Wiceprzewodniczący Sejmiku – czy będą inne 

wnioski w tym punkcie porządku. Zmierzam do zamknięcia listy wniosków … 

Innych wniosków nie ma ! Przystąpimy do głosowania wniosku zgłoszonego 

przez Pana Marszałka Matusiewicza. 

 

 

Głosowanie nad wnioskiem o wykreślenie z porządku obrad punktu 3: 

sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami: 

 

za  23 

przeciw 0 

wstrzym. 9 

 

- radny Andrzej Gościniak, Wiceprzewodniczący Sejmiku – wniosek nie 

uzyskał bezwzględnej większości, w związku z tym nie został przyjęty. Punkt 

3 pozostaje … Komisja skrutacyjna stwierdziła prawomocność na podstawie 

listy obecności … Proszę mi pozwolić na chwilę konsultacji … W związku ze 

zgłoszoną wątpliwością przez Pana Radnego Michała Czarskiego ogłaszam 

przerwę, wznowię obrady o 10
40 

…[przerwa w obradach]… klub radnych PiS 

prosi o przedłużenie przerwy o 10 minut, aby zapoznać się materiałami, które 

przestawił Pan Radny Michał Czarski. Wznowię obrady o 10
50 

…[…]… 

 

- radny Andrzej Gościniak, Wiceprzewodniczący Sejmiku – zapraszam 

Państwa Radnych na salę … Czy komisja skrutacyjna jest na miejscu ? … 3 
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osoby są … czekamy na Państwa z klubu PiS. Zwracam się do komisji 

skrutacyjnej o przeliczenie czy mamy quorum, jeśli tak, będziemy 

kontynuowali obrady… 

 

- radna Małgorzata Tkacz-Janik – na sali znajduje się 30 osób uprawnionych 

do głosowania. 

 

- radny Andrzej Gościniak, Wiceprzewodniczący Sejmiku – to znaczy, że 

mamy quorum i możemy kontynuować obrady. Wznawiam obrady po 

przerwie … Szanuję pracę klubu PiS, niemniej klub prosił o tyle minut, tyle 

dałem i przedłużyłem jeszcze o 5 minut. 

 

- radny Paweł Kaleta – na podstawie paragrafu 21 ust. 1 pkt 9 Regulaminu 

Sejmiku Województwa Śląskiego wnoszę o reasumpcję głosowania 

przeprowadzonego przed przerwą. 

 

- radny Andrzej Gościniak, Wiceprzewodniczący Sejmiku – procedura 

dopuszcza 1 głos przeciwny. Czy jest głos przeciwny temu wnioskowi ? … 

Jest głos przeciwny ? …[głos z sali, poza nagraniem]… Jeśli tego nie 

powiedziałem, to przepraszam, ale odnoszę wrażenie, że powiedziałem, że 

wznawiam obrady po przerwie …[głos z sali, poza nagraniem]… Bardzo 

dziękuję, ale proszę żeby także Pan zwrócił uwagę na to co mówię … Nie ma 

głosów przeciwnych …  

 

 

Głosowanie nad reasumpcją głosowania wniosku o wycofanie z porządku obrad 

punktu 3: 

 

za  26 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Powtórne głosowanie nad wnioskiem o wykreślenie z porządku obrad punktu 3: 

sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami: 

 

za  26 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radny Andrzej Gościniak, Wiceprzewodniczący Sejmiku – wniosek został 

przyjęty uzyskując bezwzględną większość ustawowego składu. Drugi temat 
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w tym punkcie – w związku z wątpliwościami zgłoszonymi przez 

przedstawiciela SLD odbyła się konsultacja prawna. Zacytuję stanowisko 

wyrażone z upoważnienia Wojewody Śląskiego skierowane do członków 

Zarządu Województwa, stosowny fragment: podsumowując należy uznać, że 

Pan Bogusław Śmigielski miał prawo uczestniczyć w wyborach na 

przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego, a jego wyboru dokonano 

w sposób zgodny z obowiązującym prawem, a więc całkowicie legalny. W 

sprawowaniu mandatu przewodniczącego nie stoi na przeszkodzi fakt 

jednoczesnego wykonywania funkcji marszałka województwa poprzedniej 

kadencji. Ta sekwencja wyczerpuje zgłoszony temat. Zakończyłem 

procedowanie w punkcie drugim, wycofany został punkt trzeci. Otwieram 

procedowanie w punkcie 4 … uprzejmie proszę, aby Szanowni Państwo … 

 

- radny Bogdan Święczkowski –…zgłaszam wniosek formalny o przerwanie 

obrad sesji tego Sejmiku, albowiem w przekonaniu klubu PiS i klubu SLD 

obecne obrady są prowadzone w sposób niezgodny z przepisami prawa… 

 

- radny Andrzej Gościniak, Wiceprzewodniczący Sejmiku – zwracam się z 

wielką prośbą do Szanownego Pana Radnego, by zechciał – mimo tego, że 

jestem tylko wiceprzewodniczącym Sejmiku, ale wyznaczonym do 

prowadzenia – ale by zechciał uszanować dyspozycje, które z mocy 

udzielonego pełnomocnictwa mi przysługują. Będę także szanował i Pana 

wypowiedzi …[głosy z sali, poza nagraniem]… dobrze ! Dziękuję uprzejmie. 

Dziękuję, że Pan nie wkracza na mównicę – zapraszam Pana na mównicę i 

udzielam głosu. 

 

- radny Zbyszek Zaborowski – my nie kwestionujemy prawomocności wyboru 

radnego Bogusława Śmigielskiego na Przewodniczącego Sejmiku, 

kwestionujemy jedynie fakt, że Bogusław Śmigielski w okresie od 2 grudnia 

do dnia dzisiejszego łączy funkcje. W sytuacji niepełnego wyboru nowego 

Zarządu, nowy Zarząd nie mógł przejąć obowiązków, zresztą z wniosku Pana 

Marszałka elekta Matusiewicza wynika, że Zarząd nie prowadził działalności, 

ponieważ poprosił o zdjęcie punktu z porządku pod nazwą: sprawozdanie z 

działalności Zarządu…, a więc pośrednio przyznaje, że nie mógł takiej 

dzielności prowadzić. W innym przypadku można by mówić o zaniechaniu i 

lenistwie, czego nie podejrzewam w przypadku zacnych członków Zarządu 

Województwa wybranych 2 grudnia. My kwestionujemy fakt, że 

przewodniczący Śmigielski będąc zobowiązany do wykonywania obowiązków 

Zarządu do momentu skompletowania nowego zarządu, zwoływał sesję jako 

przewodniczący. To łączenie funkcji jest niezgodne z obowiązującym 

porządkiem prawnym i odczytana przez Szanownego Przewodniczącego 

Gościniaka opinia prawna Pana Wojewody nie zmieni naszego stanowiska 

prawnego w tej kwestii. 
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3. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Członka Zarządu 

Województwa Śląskiego (druk IV/7): 
 

- Marszałek Adam Matusiewicz – mam zaszczyt w tym punkcie zgłosić 

kandydaturę Pana Jerzego Gorzelika i miałem okazję w obecności wszystkich 

Państwa w poprzedni czwartek zgłaszać tą kandydaturę, pozwolicie więc 

Państwo, że nie będę już cytował tytułów naukowych Pana Radnego i jego 

osiągnięć zawodowych. Serdecznie proszę o poparcie tej kandydatury. 

 

- radny Andrzej Gościniak, Wiceprzewodniczący Sejmiku – zwracam się do 

Szanownego Pana Jerzego Gorzelika czy wyraża zgodę na kandydowanie 

…[tak]… dziękuję bardzo ! … Wcześniej dokonałem uzgodnień z wszystkimi 

klubami, proponuję do komisji skrutacyjnej pięcioosobowej następujące 

osoby: ze strony PiS Panią Radną Urszulę Grzonkę, ze strony klubu SLD Pana 

Wiesława Marasa, ze strony RAŚ Pana Janusza Witę, ze strony PSL Pana 

Mariana Ormańca, ze strony PO Pana Piotra Zienca. Czy są inne propozycje ? 

…[głosy z sali, poza nagraniem]… za chwilę do tego przystąpimy i się 

odniosę. Czy są inne propozycje do komisji ? … 

 

 

Głosowanie nad powołaniem komisji skrutacyjnej w składzie podanym wyżej: 

 

za  33 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Andrzej Gościniak, Wiceprzewodniczący Sejmiku –…zgłoszenie w 

sprawie formalnej … komisję proszę o ukonstytuowanie się i podjęcie 

czynności. 

 

- radny Piotr Pyzik – w związku z informacją, którą przeczytałem w którejś z 

gazet, dotyczącej specyficznej formy głosowania, która ma tutaj dzisiaj 

zaistnieć w wykonaniu koleżanek i kolegów z PO, chciałbym zapytać jak 

będzie wyglądało to głosowanie i czy każdy radny będzie miał możliwość 

oddania niezależnego głosu. 

 

- radny Andrzej Gościniak, Wiceprzewodniczący Sejmiku – o głosowaniu 

tajnym, jak Państwo wiecie, wypowiada się i ustawa i Statut. Są tu 

odnotowane dwa takie punkty: § 18 h Statutu mówi, iż odbywa się głosownie 

tajne, art. 20 ust. 1 ustawy także wspomina o głosowaniu tajnym. Nie ma 

dyspozycji szczegółowych w jaki sposób to się ma odbywać. Wyrażam 
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przekonanie i zapewniam, że wszyscy będą mieć możliwość tajnego 

głosowania. Inaczej to głosowanie nie mogłoby być uznane za ważne ... Proszę 

chwilę poczekać, przedstawiciel komisji się za chwilę pojawi… 

 

- radny Bogdan Święczkowski – zgłosiłem wniosek formalny o przerwanie 

sesji Sejmiku do czasu prawidłowego zwołania tej sesji przez najstarszego 

wiceprzewodniczącego Sejmiku. Tak jak jest wskazane w ustawie o sejmiku 

wojewódzkim. Ten wniosek powinien być rozpatrzony przez Pana 

Przewodniczącego, ale zadaję pytanie czy będzie, czy też nie ? 

 

- radny Andrzej Gościniak, Wiceprzewodniczący Sejmiku – uprzejmie 

przepraszam, winien jestem Panu odpowiedź. Sesja została zwołana zgodnie z 

wszelkimi dyspozycjami, sesja jest prawomocna. Szanowny Pan wie o tym, że 

przysługuje Panu Radnemu, jak i każdemu obywatelowi określony tryb 

zwalczania takiego stanowiska. Używam słowa zwalczania, bo takim 

posługują się prawnicy, a wcale nie namawiam nikogo do słownictwa 

bitewnego. To może oczywiście podlegać krytyce, jest Pan lepszym specjalistą 

niż ja i jeśli będzie Pan miał nadal taki pogląd, to w trybie dopuszczonym 

przepisami, ustalenia dzisiejszej sesji, jej zwołanie mogą być zwalczane … W 

związku z tym, że komisja jeszcze nie przyszła 4 minuty przerwy o godzinie 

pełnej wznowię obrady …[przerwa w obradach]… Proszę Państwa na salę i 

zajęcie miejsc … myślę, że możemy wznowić procedowanie po przerwie… 

 

- radny Piotr Zienc – komisja skrutacyjna w składzie, który Państwo 

powołaliście wybrała mnie jako przewodniczącego, w związku z tym chciałem 

przystąpić do procedowania i poinformować, że na sali, zgodnie z listą 

obecności, powinno być 47 radnych, jeden mandat radnego nie został 

odebrany, zgodnie z tym co powiedział Pan Przewodniczący, nieobecnym jest 

radny Bogusław Śmigielski. W związku z tym komisja przygotowała 48 kart 

do głosowania, jedna z nich została unieważniona, skreślona. Za chwilę będę 

wyczytywał nazwiska i 47 osób otrzyma karty do głosowania. Zapewniona jest 

tajność głosowania, prosiłbym pokazać urnę czy jest pusta. W przypadku 

wyboru członka Zarządu decyduje zwykła większość oddanych głosów, czyli 

głosy wstrzymujące nie wpływają na wynik głosowania – o jeden głos musi 

być więcej za, aniżeli przeciw, wtedy głos jest ważny …[głosy z sali, poza 

nagraniem]… 

 

- radny Andrzej Gościniak, Wiceprzewodniczący Sejmiku – jeśli mogę ! W 

tej chwili odbywa się procedowanie nad głosowaniem. Jeśli zakończymy 

zaczętą procedurę będę dalej udzielał głosu, w przeciwnym wypadku nigdy nie 

zrobimy nic do końca. Głos ma nadal komisja skrutacyjna i bardzo proszę o 

uszanowanie pracy tej komisji …[głosy z sali, poza nagraniem]… dziękuję 

Panu bardzo ! Wydawało mi się, że wszyscy byliśmy, a Pana osobiście 
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zauważyłem, bo trudno tego nie zauważyć, na poprzedniej sesji. Na 

poprzedniej sesji wyczerpaliśmy całą procedurę. Nie było w porządku obrad 

takiego punktu, ale na wniosek szczególnie także Pana Radnego odbyła się 

seria zapytań, odbyła się dyskusja i udzielone zostały odpowiedzi. Dziś 

kontynuujemy rozpoczęty proces powoływania …[głosy z sali, poza 

nagraniem]… Czy ja mogę zakończyć ? … Ta seria odbyła się na poprzedniej 

sesji, w tej chwili przystąpiliśmy do głosowania. Udzieliłem odpowiedzi. 

Bardzo proszę komisję skrutacyjną o przeprowadzenie głosowania …[głosy z 

sali, poza nagraniem]… Radny ma prawo głosować, lub nie ! Przecież to jest 

oczywiste. 

 

- radny Piotr Zienc, przewodniczący komisji skrutacyjnej – jest karta do 

głosowania, zasady zostały objaśnione. Jeżeli trzeba, to została zgłoszona 

kandydatura Jerzego Gorzelika. Można głosować za, przeciw, lub wstrzymać 

się od głosu, ewentualnie nie zakreślić żadnego krzyżyka – wtedy jest głos 

nieważny ! 

 

- radny Andrzej Gościniak, Wiceprzewodniczący Sejmiku – proszę 

kontynuować odczytywanie listy …[głosy z sali, poza nagraniem]… udzielę 

Panu głosu po zakończonej procedurze, która jest wdrożona przez komisję 

…[głosy z sali, poza nagraniem]… Panie Przewodniczący dziękuję ! Proszę o 

uszanowanie procedury… 

 

[komisja skrutacyjna rozdała karty do głosowania i przeprowadziła głosowanie] 

 

…[koniec kasety 1 a]… 

 

- radny Piotr Zienc, przewodniczący komisji skrutacyjnej – chciałem 

zapytać kto z Państwa Radnych nie dostał karty do głosowania … Czy ktoś nie 

miał możliwości oddania głosu ? Prosiłbym się zgłosić … Widzę, że nie ma 

żadnych zgłoszeń, w związku z tym komisja skrutacyjna uda się celem 

dalszego procedowania. 

 

- radny Andrzej Gościniak, Wiceprzewodniczący Sejmiku – ogłaszam 

przerwę. Wznowię obrady po informacji komisji, że jest gotowa …[przerwa w 

obradach]… Komisja jest gotowa, proszę koleżanki i kolegów radnych o 

zajmowanie miejsc… 

 

- radny Piotr Zienc, przewodniczący komisji skrutacyjnej – odczytał 

protokół z głosowania. Radny Jerzy Gorzelik został wybrany Członkiem 

Zarządu Województwa Śląskiego stosunkiem głosów: za – 26, przeciw – 20, 

wstrzymujących – 0 [kopia stanowi załącznik do protokołu sesji]. 
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- radny Andrzej Gościniak, Wiceprzewodniczący Sejmiku – dziękuję komisji 

skrutacyjnej za sprawną pracę. Uprzejmie proszę zwrócić uwagę na uchwałę – 

druk IV/7 – w sprawie wyboru Członka Zarządu Województwa … w 

paragrafie 1: na wniosek Marszałka Województwa Śląskiego, w wyniku 

prawidłowo przeprowadzonego głosowania tajnego, Członkiem Zarządu 

Województwa Śląskiego został wybrany radny Jerzy Gorzelik. Członkowi 

Zarządu gratuluję, Panu Marszałkowi także. Sejmik Województwa Śląskiego 

sformował Zarząd Województwa Śląskiego. Zgodnie z wcześniejszymi 

zapowiedziami ogłaszam godzinną przerwę, w trakcie której zaprosimy do 

konsultacji w sprawie kolejnych uchwał konstytuujących komisje. …[przerwa 

obradach]… Trwają konsultacje … Przedłużam przerwę jeszcze o 30 minut 

…[przerwa obradach]… 

 

- radny Andrzej Gościniak, Wiceprzewodniczący Sejmiku – wznawiam po 

przerwie obrady Sejmiku. Opieram się na optycznej większości, na sali jest 

quorum. 

 

 

4. Podjęcie uchwał w sprawie powołania Komisji Sejmiku 

Województwa Śląskiego (druki IV/8 ÷ IV/18): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Wiceprzewodniczący Sejmiku –…jedna 

informacja porządkująca. Szefowie klubów otrzymali materiał wraz z 

personaliami, uzgodniłem, że znacznie dłużej by trwało gdyby Państwu to 

dostarczyć, więc przewodniczący klubów mają ten materiał i można go 

weryfikować. Co procedowania będę przedstawiał składy wszystkich komisji 

…Uzgodniliśmy między klubami i kołami, że każdej w komisji, którą 

będziemy procedowali powołamy przewodniczącego i trzech zastępców … 

Sprzeciwu nie ma. Przyjmuję, że Sejmik wyraził zgodę na taką zasadę. 

 

Druk IV/8 – Komisja Rewizyjna: 

Skład: Wiesław Maras – Przewodniczący, Bogdan Święczkowski – Zastępca 

Przewodniczącego, Piotr Kurpios – Zastępca Przewodniczącego, Agnieszka 

Kostempska – Zastępca Przewodniczącego, Członkowie: Artur Warzocha, 

Stanisław Dzwonnik, Andrzej Gościniak, Piotr Czarnynoga, Paweł Kaleta, 

Agnieszka Luty, Marian Ormaniec, Janusz Wita. 

 

za  41 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

Druk IV/9 – Komisja Budżetu, Skarbu i Finansów: 
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Skład: Grzegorz Wolnik – Przewodniczący, Piotr Czarnynoga – Zastępca 

Przewodniczącego, Michał Czarski – Zastępca Przewodniczącego, Anna 

Hetman – Zastępca Przewodniczącego, Członkowie: Zbyszek Zaborowski, Jan 

Kawulok, Michał Wójcik, Karol Węglarzy, Piotr Zienc, Bogusław Śmigielski, 

Agnieszka Luty, Piotr Kurpios, Agnieszka Kostempska, Gustaw Jochlik, 

Wiesław Maras. 

 

za  45 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Druk IV/10 – Komisja Edukacji, Nauki i Kultury: 

Skład: Henryk Mercik – Przewodniczący, Urszula Grzonka – Zastępca 

Przewodniczącego, Michał Czarski – Zastępca Przewodniczącego, Witold Grim 

– Zastępca Przewodniczącego, Członkowie: Zbyszek Zaborowski, Piotr Spyra, 

Piotr Czarnynoga, Andrzej Kamiński, Małgorzata Tkacz-Janik, Ludgarda 

Buzek, Anna Hetman, Gustaw Jochlik. 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 10 

 

 

Druk IV/11 – Komisja Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia: 

Skład: Małgorzata Ochęduszko-Ludwik – Przewodnicząca, Jan Kawulok – 

Zastępca Przewodniczącej, Agnieszka Luty – Zastępca Przewodniczącej, Maria 

Potępa – Zastępca Przewodniczącej, Członkowie: Henryk Moskwa, Ewa 

Lewandowska, Barbara Dziuk, Bożena Borys-Szopa, Anna Hetman, Lucyna 

Kręcichwost, Jan Borzymowski, Paweł Kaleta, Bogusław Śmigielski, 

Małgorzata Tkacz-Janik. 

 

za  45 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Druk IV/12 – Komisja Rolnictwa i Terenów Wiejskich: 
Skład: Władysław Serafin – Przewodniczący, Stanisław Dzwonnik – Zastępca 

Przewodniczącego, Artur Warzocha – Zastępca Przewodniczącego, Janusz Wita 

– Zastępca Przewodniczącego, Członkowie: Henryk Moskwa, Czesław 

Sobierajski, Karol Węglarzy, Piotr Pyzik. 
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za  44 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Druk IV/13 – Komisja Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego: 
Skład: Czesław Sobierajski – Przewodniczący, Małgorzata Tkacz-Janik – 

Zastępca Przewodniczącego, Grzegorz Wolnik – Zastępca Przewodniczącego, 

Gustaw Jochlik – Zastępca Przewodniczącego, Członkowie: Marian Gajda, 

Andrzej Marszałek, Piotr Pyzik, Michał Wójcik, Janusz Buzek, Andrzej 

Gościniak, Henryk Mercik, Lucyna Kręcichwost, Piotr Spyra, Piotr Kurpios. 

 

za  45 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Druk IV/15 – Komisja Statutowo-Regulaminowa: 
Skład: Michał Wójcik – Przewodniczący, Henryk Moskwa – Zastępca 

Przewodniczącego, Maria Potępa – Zastępca Przewodniczącego, Bogusław 

Śmigielski – Zastępca Przewodniczącego, Bogdan Święczkowski – Członek 

Komisji. 

 

za  45 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Druk IV/14 – Komisja Sportu, Turystyki i Rekreacji: 
Skład: Ewa Lewandowska – Przewodnicząca, Bogdan Święczkowski – Zastępca 

Przewodniczącej, Andrzej Marszałek – Zastępca Przewodniczącej, Witold Grim 

– Zastępca Przewodniczącej, Członkowie: Marian Ormaniec, Andrzej Kamiński, 

Stanisław Dzwonnik, Urszula Grzonka, Janusz Buzek, Jan Borzymowski, 

Marian Jarosz, Lucyna Kręcichwost. 

 

za  45 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Druk IV/16 – Komisja Środowiska i Gospodarki Wodnej: 
Skład: Karol Węglarzy – Przewodniczący, Barbara Dziuk – Zastępca 

Przewodniczącego, Marian Gajda – Zastępca Przewodniczącego, Marian 
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Ormaniec – Zastępca Przewodniczącego, Członkowie: Małgorzata Tkacz-Janik, 

Piotr Zienc, Ludgarda Buzek, Czesław Sobierajski, Witold Grim. 

 

za  45 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Druk IV/17 – Komisja Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej: 
Skład: Piotr Zienc – Przewodniczący, Piotr Pyzik – Zastępca Przewodniczącego, 

Zbyszek Zaborowski – Zastępca Przewodniczącego, Paweł Kaleta – Zastępca 

Przewodniczącego, Członkowie: Janusz Wita, Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, 

Andrzej Marszałek, Władysław Serafin, Barbara Dziuk, Jan Kawulok, Jan 

Borzymowski, Agnieszka Kostempska, Ewa Lewandowska, Maria Potępa, Piotr 

Spyra, Grzegorz Wolnik. 

 

za  44 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Druk IV/18 – Komisja doraźna – „Kapituła Odznaki Honorowej za Zasługi 

dla Województwa Śląskiego”: 
Skład: Ludgarda Buzek – Przewodnicząca, Marian Jarosz – Zastępca 

Przewodniczącej, Andrzej Kamiński – Zastępca Przewodniczącej, Karol 

Węglarzy – Zastępca Przewodniczącej, Członkowie: Piotr Czarnynoga, Bożena 

Borys-Szopa, Anna Hetman, Andrzej Gościniak, Marian Gajda. 

 

za  45 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Andrzej Gościniak, Wiceprzewodniczący Sejmiku – w rozmowach 

koalicyjnych uzgodniliśmy powołanie Komisji doraźnej ds. Gospodarki i 

Rynku. Propozycję taką złożył klub PiS, porozumieliśmy się w tej kwestii. 

Żeby przyjąć skład tej komisji najpierw musimy wprowadzić do porządku 

obrad w tym punkcie procedowanie nad drukiem IV/20 w sprawie powołania 

Komisji doraźnej ds. Gospodarki i Rynku. Odbędziemy więc dwa głosowania. 

 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie powołania Komisji doraźnej ds. Gospodarki i Rynku (druk IV/20): 
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za  43 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Druk IV/20 – Komisja doraźna ds. Gospodarki i Rynku: 
Skład: Bożena Borys-Szopa – Przewodnicząca, Marian Jarosz – Zastępca 

Przewodniczącej, Władysław Serafin  – Zastępca Przewodniczącej, Henryk 

Mercik – Zastępca Przewodniczącej, Członkowie: Henryk Moskwa, Michał 

Wójcik, Lucyna Kręcichwost, Czesław Sobierajski. 

 

za  43 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru delegatów do Zgromadzenia 

Ogólnego Związku Województw Rzeczypospolitej Polskiej (druk 

IV/19): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Wiceprzewodniczący Sejmiku – przypominam, 

że marszałek województwa wraz przewodniczącym sejmiku są niejako z 

automatu członkami tego zgromadzenia. Ustaliliśmy, jeśli mogę się na to 

powołać, z przewodniczącym klubu, że w pozycji 1 paragrafu 1 wpisujemy: 

radny Michał Czarski, w pozycji 2: radny Czesław Sobierajski. Czy są inne 

propozycje ? …Skoro nie ma innych propozycji, przystąpimy do głosowania. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  44 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

6. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych: 
 

- radny Marian Ormaniec – ja mam interpelację dotyczącą Przewozów 

Regionalnych. Zwrócili się mieszkańcy Żywiecczyzny, a także Podbeskidzia. 

Sprawa dotyczy połączeń kolejowych, które mają obowiązywać w nowym 

rozkładzie jazdy od 12 grudnia. Po 12 grudnia w dość rozpaczliwej sytuacji 
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znajdują się mieszkańcy Żywiecczyzny, terenów od Żywca aż po Zwardoń. Na 

tej trasie kolejowej ubędą 4 pociągi. Ja to mam w formie pisemnej 

przygotowane. Pociąg nr 335 trasy Kraków – Żylina, pociąg nr 419 relacji 

Katowice – Zwardoń, 4106 relacji Żylina – Katowice – odjazd ze Zwardonia i 

nr 334 ze stacji Żylina do Krakowa. Likwidacja tych pociągów spowoduje 

utrudnienia w dojeździe do pracy i szkół. Największy problem stanowić będzie 

pociąg regionalny nr 419 Katowice – Zwardoń, dzięki któremu wiele osób 

mogło powrócić z pracy i szkół z Bielska i Żywca, odpowiednio po 15. i po 

16. Przez likwidację tego pociągu pasażerowie ci skazani są na oczekiwanie na 

pociąg o dodatkową godzinę. Mieszkańcy Zwardonia, Lalik, Kiczory, Soli, 

Rycerki Dolnej i Rajczy proszą także o wydłużenie [trasy] pociągu nr 20 

relacji Rajcza – Katowice od stacji Zwardoń – w nowym rozkładzie odjazd z 

Rajczy o godz. 9
16

. W tym przypadku nie powinno być problemu, bo skład dla 

tego pociągu przyjeżdża ze Zwardonia jako pociąg służbowy, a zatem nie 

stanowi wysokich kosztów. Sprawa jest o tyle nagląca, że od Rycerki Dolnej 

do Zwardonia nie ma już autobusów PKS, a także na trasie Żywiec – Rajcza 

nie jeżdżą one w niedzielę, zatem mieszkańcy tych terenów nie mają innej 

alternatywy i skazani są na dojeżdżanie pociągami. Kolejna sprawa dotyczy 

uruchomienia autobusów w miejsce pociągów na trasie Żywiec – Sucha 

Beskidzka. Z licznych interwencji pasażerów wynika, że w zimie zastępcze 

autobusy w ogóle nie radzą sobie z pokonaniem drogowego odcinka 

Lachowice – Pewel Wielka, przez co wiele osób nie może dojechać do pracy 

w Żywcu i w Bielsku-Białej. Czy nie lepiej byłoby przywrócić szynobus na 

trasę z Żywca do Suchej Beskidzkiej ? Inne interwencje dotyczą likwidacji 

pociągów na trasie Bielsko-Biała – Wadowice. Po zapowiadanych cięciach 

kłopoty z dotarciem popołudniowym z Bielska-Białej do Kóz będą mieli 

pracownicy i uczniowie. Przekażę tą interpelację na piśmie. Tutaj są także 

zbierane podpisy mieszkańców Podbeskidzia i Żywiecczyzny w tej sprawie. 

Bardzo bym prosił o takie życzliwe, zdecydowane podejście, bo to utrudnia 

osobom wykonywanie pracy i chodzenie do szkoły i sprawny powrót do 

domu. 

 

- radny Bogdan Święczkowski – ja mam jedno pytanie, jedno oświadczenie. 

Pytanie kieruję do Pana Marszałka i do Pana Gorzelika, członka Zarządu. W 

dniu wczorajszym ukazał się artykuł prasowy w gazecie Rzeczpospolita, 

którym Pan Gorzelik deklaruje, iż w ciągu najbliższych 10 lat chciałby 

stworzyć państwo regionalne, które będzie ewoluować kierunku federacji. W 

związku z powyższym pytam Pana Marszałka i Członka Zarządu, Pana 

Gorzelika, czy to oświadczenie należy traktować jako zapowiedź działania 

Zarządu w celu doprowadzenia do powstania państwa regionalnego i 

stworzenia w Polsce federacji ? Na to pytanie chciałbym uzyskać odpowiedź. 

Uniemożliwiono mi przed głosowaniem zadanie tego pytania. Jeśli chodzi o 

oświadczenie. Ja w toku obrad dzisiejszych złożyłem wniosek formalny na 
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podstawie § 21 pkt 1 Regulaminu Sejmiku o przerwanie sesji. Pomimo jasnego 

wskazania w przepisach Regulaminu procedury postępowania po złożeniu 

takiego wniosku, ten wniosek nie został przegłosowany i rozpatrzony. Mam 

nadzieję, że w przyszłości tego typu naruszenie podstaw demokracji w 

obradowaniu Sejmiku nie będzie. 

 

- radny Piotr Czarnynoga – teraz, kiedy jesteśmy ukonstytuowani, myślę, że 

musimy wrócić do spraw pilnych z perspektywy mieszkańców województwa. 

Przypomnę, że 17 maja tego roku wiele milionów metrów sześciennych wody 

wdarło się do naszych gospodarstw, przedsiębiorstw. W imieniu mieszkańców, 

którzy w wielkiej części stracili majątek, a wielu było zagrożonych życiem, 

chciałbym złożyć dwa wnioski do Zarządu Województwa Śląskiego. Wnoszę, 

by Zarząd na najbliższej sesji Sejmiku, może na jednej z najbliższych, żeby 

najpóźniej do marca przedstawił sytuację finansową Śląskiego Zarządu 

Melioracji i Urządzeń Wodnych. Jak wiemy jest to instytucja podległa 

Zarządowi Województwa Śląskiego, ma odpowiadać za bezpieczeństwo 

powodziowe, bo większość wałów na rzekach powinna być pod ich nadzorem. 

Że jest fatalnie, to my wszyscy wiemy, ale sądzę, że dyskusja na sesji Sejmiku 

powinna nam pomóc, aby wspólnie z Wojewodą Śląskim znaleźć pieniądze za 

zabezpieczenie przeciwpowodziowe województwa śląskiego. Przy następnej 

powodzi już nie będzie tak łatwo jak przy tej, kiedy Marszałek Województwa 

Śląskiego, przykładowo w Bieruniu – stając obok starosty i burmistrza 

Bierunia – mówił, że za Śląski Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych to nie 

on odpowiada, bo nie na to ma pieniądze. To być może jeszcze jakoś teraz 

zostało przyjęte, ale dyskusja chyba na sesji Sejmiku pozwoli nam 

odpowiedzieć czy odpowiadamy my jako Sejmik z naszym budżetem za to 

bezpieczeństwo, czy może nie. Na tej samej sesji Sejmiku proszę, aby 

przedstawiono nam informację o realizacji narodowego programu, w skrócie 

powiem, 600 mln – chodzi mi o tą część 200 mln z Regionalnego Programu 

Operacyjnego. W budżetach kilku gmin i powiatów są na rok 2011 zadania, 

które z RPO powinny trafić, i nie wiemy w jaki sposób Ministerstwo Rozwoju 

Regionalnego daje zapewnienie, że wszystkie te zadania z zabezpieczeniem, 

bo to jest nie tylko odrobienie strat powodziowych, ale zabezpieczenie przed 

następną powodzią – nie wiemy w jakim trybie te pieniądze będą 

przekazywane do samorządów, a zadanie z tego co zapewnia nas rząd, także 

Marszałek, który przez RPO jest odpowiedzialny za tą część z 200 mln – nie 

wiemy w jakim trybie pieniądze, a muszą być wydane do końca 2011. 

 

- radny Piotr Spyra – ja bym chciał ponowić dwa zapytania z poprzedniej sesji, 

ponieważ czas …[koniec kasety 1 b]… i drugie pytanie. Mamy od zeszłego 

roku uchwałę Sejmiku, która zobowiązuje Zarząd do ogłoszenia roku powstań 

śląskich. Jak dobrze zrozumiałem na tej sesji otrzymam odpowiedź na obydwa 
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pytania, więc prosiłbym o informację jaki jest stan rzeczy w obu tych 

sprawach. 

 

- radny Michał Wójcik – dwa pytania mam. Pierwsze, to taka trochę refleksja 

skoro już jestem szefem tej Komisji Statutowo-Regulaminowej, to 

rzeczywiście wsłuchując się w głos radnego Bogdana Święczkowskiego 

złamano w sposób jawny Regulamin, art. 21. Chciałem wyrazić swoją 

dezaprobatę, Pan Przewodniczący nie poddał pod głosowanie wniosku 

formalnego. Sprawa druga do Pana Marszałka – chodzi o Park. Czy Pan 

Marszałek zapoznawał się już z sytuacją finansową WPKiW w Chorzowie ? 

W najbliższym czasie wpłynie pismo do Pana Marszałka, chodzi m.in. o 

likwidację kolejki Elka i o pewną propozycję zgłoszoną do Pana Marszałka i 

do Zarządu w tym zakresie. I ostatnia rzecz, nie wiem czy do Pana Marszałka, 

czy byłego wojewody. Chodzi o te drzwi szklane na dole, gdzie właściwie 

trzeba czekać aż ktoś wyjdzie. Nie wiadomo jak wejść do budynku. To 

pokazuje najlepiej jak administracja jest otwarta na obywatela – odbija się od 

drzwi. Wszyscy wiemy o co chodzi. Tutaj był taki pomysł dwie kadencje temu 

i wtedy radni nie zgodzili się żeby ten pomysł przeforsować, żeby zamknąć 

obywatelowi wejście do tego budynku. W końcu jesteśmy państwem otwartym 

na obywatela, tak, że te drzwi są cokolwiek nieporozumieniem. 

 

- radny Wiesław Maras – ja mam pytanie do Zarządu dotyczące Przewozów 

Regionalnych. Tu już kolega mówił o południu, ja bym chciał poruszyć sprawę 

bardziej ogólną, bo czytam prasę i niedowierzam, że w roku 2011 na terenie 

województwa śląskiego będą przewozy osób w ramach Przewozów 

Regionalnych wykonywały dwie spółki. Chciałbym zapytać czy przetarg 

publiczny, którego umowa została zawarta na 5 lat, a kończy się 31 grudnia 

2011 roku nie obowiązuje obecnego Zarządu i jak to możliwe żeby można 

było taką informację do prasy przekazywać, która jest niezgodna z 

czymkolwiek. Ja rozumiem, że spółka powołana przez poprzedni Sejmik, 

Koleje Śląskie, jest w trakcie budowy i warto by się było przyjrzeć co ta spółka 

ciekawego zrobiła w tym czasie i jakie zadania będzie miała w roku 2011 

biorąc pod uwagę fakt posiadanej umowy wieloletniej poprzetargowej. I druga 

sprawa, to sprawa, że od 12 grudnia wprowadzany jest rozkład jazdy, czyli za 

dwa dni, ale już informuje się mieszkańców województwa, że ponad 50 

pociągów co najmniej przez okres jednego miesiąca będzie odwołana, czyli 

jeszcze nie zaczęliśmy czegokolwiek robić i już mamy problem wynikający z 

Przewozów Regionalnych. W związku z powyższym proszę, aby na najbliższej 

sesji Zarząd przedłożył informację co to się dzieje w spółce Przewozy 

Regionalne, tak jednej jak i drugiej, że mieszkańcy województwa w tak 

trudnej sytuacji, nawet jest ta drogowa, że jednak ta kolej funkcjonuje, to już 

zaczynamy odwoływać pociągi jeszcze ich nie wprowadzając. 
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- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik – ja mam pytanie do Pana 

Marszałka. Chciałabym, aby Pan Marszałek zechciał zaspokoić moją 

ciekawość, a nie jestem w niej osamotniona, i odpowiedzieć na podstawowe 

pytanie o podział kompetencji między poszczególnych członków Zarządu. 

 

- radna Małgorzata Tkacz-Janik – chciałam złożyć oświadczenie. Jestem 

przewodniczącą Zielonych 2004. Wraz z Ruchem Autonomii Śląska jesteśmy 

członkiem tej samej frakcji w Parlamencie Europejskim. Dwa dni temu 

otrzymałam pisemne zapytanie ze strony reprezentantów Europejskiej Partii 

Zielonych Phillipe’a Lambertsa i Moniki Frassoni dlaczego Zieloni, którzy 

należą do wspólnej frakcji w Parlamencie Europejskim nie popierają Ruchu 

Autonomii Śląska w tym kandydatury Jerzego Gorzelika do Zarządu 

Województwa Śląskiego. Mówię o tym dlatego, że sprawa dyskutowana w tej 

Sali, zarówno 2 grudnia jaki i w dniu dzisiejszym, przy zachowaniu dość 

niskich standardów demokracji zatoczyła szersze koło, była też przedmiotem 

dyskusji w Parlamencie Europejskim. Odpowiadając na to pytanie chciałabym 

powiedzieć, iż wystosowałam pisemną odpowiedź, w której deklarowałam, że 

znany jest mi statut Ruchu Autonomii Śląska, który jednak nie jest 

wyczerpujący w stosunku do bieżącej sytuacji, gdzie deklarowane są pewne 

ruchy ze strony Autonomii Śląska, które nie wiem czy pozostaną na poziomie 

deklaracji, czy też będą realizowane. Natomiast dzisiaj za co chciałam 

podziękować Ruchowi Autonomii Śląska, bo nie wiem czy otrzymałam to 

tylko ja, czy wszyscy, ale rozumiem, że otrzymaliśmy definicję autonomii i na 

zakończenie mojego wystąpienia i oświadczenia chciałabym się odnieść do 

fragmentu tej właśnie definicji, która została przytoczona z książki dwojga 

autorów Antoszewskiego i Herbuta: Leksykon Politologii z 2004 roku. Jest tam 

napisane, że o autonomii możemy mówić jedynie wtedy kiedy organy, sprawy 

publiczne realizowane są bezpośrednio przez zainteresowane społeczności. To 

było też clue mojej odpowiedzi dla reprezentantów Zielonych w Parlamencie 

Europejskim. Będę uważnie śledzić czy rzeczywiście, czy bezpośrednio 

zainteresowane społeczności w wyniku referendum, bądź też przeprowadzonej 

akcji na szerszą skalę społeczną, będą zwolennikami tego co proponuje Ruch 

Autonomii Śląska na terenie województwa śląskiego. Jeszcze na zakończenie 

chciałam dodać, iż zgadzam się z moimi przedmówcami, którzy mówili o 

zaniżeniu standardów demokracji podczas dzisiejszego posiedzenia. 

Wynotowałam sobie takie trzy sytuacje: poprzednia sesja została zamknięta 

nie mamy do czynienia z kontynuacją, świadczą o tym m.in. nasze mandaty, 

gdzie jest napisane II sesja, a nie I sesja, wciąż poza tym po 1997 roku w 

polskim Sejmie zaprzestano prezentowania kandydatur i przykład idzie z góry 

i dlatego nie mieliśmy do czynienia z prezentacją kandydatury Jerzego 

Gorzelika, a szkoda, bo przykład Pana Wojewody, który sam zaproponował 

prezentację swojej sylwetki i dyskusję nad nią był chwalebny i warto się uczyć 
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z dobrych praktyk. Po trzecie, nie zostały zauważone dwa wnioski formalne i 

nie zostały one w ogóle przyjęte. 

 

- radny Zbyszek Zaborowski – zwracam się do Pana Przewodniczącego 

przypominając, że mój klub kwestionował podstawę prawną zwołania 

dzisiejszej sesji przez osobę nieuprawnioną. W związku z tym prosimy o 

przekazanie na piśmie interpretacji prawnej, na której się Pan oparł, po to, aby 

można było zastosować odpowiednie środki prawne. Ponadto, zwracam się do 

Urzędu Marszałkowskiego o wyjaśnienie kto mógł podejmować decyzje w 

okresie 8 dni między sesjami, w sytuacji kiedy Zarząd był nie wybrany w 

pełnym składzie i przekazanie tej interpretacji wszystkim radnym. 

 

- radna Ewa Lewandowska – jako radna Sejmiku wybrana w okręgu trzecim 

zostałam wczoraj poproszona na spotkanie „Dobro Ojczyzny”. Zostałam 

zobowiązana do przekazania informacji, stanowiska tego stowarzyszenia 

ponieważ wystosowali oni pismo do Pana Marszałka z powiadomieniem mnie, 

z informacją, że sprzeciwiają się zawiązaniu koalicji w Sejmiku z Ruchem 

Autonomii Śląska. Nie mogli mnie zobowiązać do głosowania natomiast 

zostałam zobowiązana do przedstawienie tej informacji. Mam prośbę do Pana 

Marszałka, bo jest to stowarzyszenie działające na ziemi wodzisławskiej, 

rybnickiej, w Raciborzu, tam jest spora grupa prawników, lekarzy, nauczycieli 

dlatego bardzo bym prosiła kiedy Pan Marszalek będzie odpowiadać 

stowarzyszeniu o powiadomienie też mnie. 

 

- Marszałek Adam Matusiewicz – zgodnie ze Statutem i Regulaminem Sejmiku 

na wszystkie Państwa zapytania dostaniecie odpowiedź pisemną. Ja wstępnie – 

ustnie ustosunkuję się do tych głosów szczególnie tych dotyczących spraw 

merytorycznych. Zapewniam Pana Radnego Piotra Spyrę, że już na następnej 

sesji Sejmiku będziemy w stanie określić się datowo, ponieważ będziemy po 

uzgodnieniach z kolegami z Opolszczyzny i wtedy w ramach odpowiedzi na 

Pana pytanie zarówno podczas poprzedniej sesji jak i tej będziemy mogli 

udzielić odpowiedzi. Bardzo ucieszyło mnie zapytanie Pana Czarnynogi, jest 

to miód na moje serce, bo pamiętam to z poprzedniego miejsca zawodowego 

tą drażliwą kwestię prawną. Ja sądzę, że zwykłego obywatela, ostatnią rzeczą, 

która go interesuje jest to kto płaci, kto remontuje wały. To jest nasza rola 

dwóch administracji samorządowej i rządowej aby dojść do skutecznego 

rozwiązania sprawy i bardzo się cieszę i obiecuję taką debatę i taką 

informację, bo jest to niezwykle istotne z uwagi na bezpieczeństwo 

mieszkańców naszego województwa. Sprawa szklanych drzwi: też udzielę 

odpowiedzi w formie pisemnej, natomiast jak słusznie Pan Radny zauważył tu 

konieczne jest współdziałanie dwóch urzędów, ale tego rodzaju rozmowy 

oczywiście podejmę. Sprawa podziału kompetencji: jesteśmy przed 

dokonaniem ostatecznego podziału kompetencji będzie pełna informacja. 
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Wreszcie sprawa Przewozów Regionalnych. Po pierwsze, jak najbardziej 

legalne jest to by funkcjonowały dwie spółki dokonujące przewozów. 

Niestety, nic nie wskazuje abyśmy w 2011 roku zdążyli na szerszą skalę 

uruchomić przewozy prowadzone przez naszą spółkę. Jest to olbrzymi 

problem i bynajmniej nie jest to problem województwa śląskiego. Kilka 

innych województw także zostało postawione przez PKP Przewozy 

Regionalne dokładnie w takiej samej sytuacji jak my, tzn. z przyczyny złych 

warunków atmosferycznych i zagrożenia wypadania kursów, lub 

przeciągających się napraw, czasowo został zmieniony rozkład jazdy na okres 

miesiąca. W odpowiedzi na interpelację oczywiście podam to w szczegółach, 

natomiast ta sytuacja utwierdziła mnie w przekonaniu, że niestety PKP 

Przewozy Regionalne długookresowo nie są wiarygodnym partnerem dla nas 

dla Samorządu Województwa Śląskiego. Jesteśmy współwłaścicielem 

mniejszościowym, ale też trzeba zwrócić uwagę, że spółka ma określoną 

strukturę, zadłużenie przejęte od PKP. To są sprawy, które Państwo z zeszłej 

kadencji znacie. Ja mam daleko idące obawy, i tu się zgadzam z wypowiedzią 

medialną, czy spółka w tej formie będzie w stanie w najbliższych latach 

skutecznie dokonywać przewozów. Mam co do tego olbrzymie wątpliwości. 

Otrzymałem także informację od Pani Skarbnik, iż będzie konieczne zwołanie 

jeszcze jednej sesji Sejmiku w tym roku z uwagi na dokonanie niezbędnych 

zmian w budżecie. 

 

- radny Jerzy Gorzelik, Członek Zarządu Województwa – bardzo cieszy 

mnie to zainteresowanie postulatami Ruchu Autonomii Śląska. Radość jest 

tym większa, że dyskusja skupia się na meritum, a nie na retoryce i 

wyrwanych z kontekstu bon motach, ale odpowiadając na pytanie Radnego, 

Ruch Autonomii Śląska zamierza dążyć do realizacji swoich wizji, 

decentralizacji, którą opatrzyliśmy funkcjonującą w politologii hasłem 

państwa regionalnego. Uważamy, że realizacja owej koncepcji jest spóźniona 

o mniej więcej lat 20, ale jesteśmy ludźmi cierpliwymi i zakładamy dalszą 

systematyczną pracę, która będzie polegała na przekonywaniu obywateli 

państwa polskiego, w tym oczywiście Pana Radnego, i liczę, że odniesiemy 

pewne sukcesy na tym polu. Natomiast zdajemy również sobie sprawę z tego, 

że koalicja wiąże się z pewnymi ograniczeniami. W ramach każdej koalicji 

realizuje się te postulaty, które są postulatami wspólnymi, także nie tracąc 

nadziei na urzeczywistnienie naszej wizji Autonomia 2020. Taki program 

przedstawiliśmy w lipcu br. Oczywiście zamierzamy się trzymać ustaleń 

koalicyjnych, choć szczerze liczę na to, że w trakcie tej kadencji uda nam się 

przekonać licznych także tych dwóch koalicyjnych ugrupowań do naszych 

pomysłów. Zdaję sobie sprawę z tego, że w umowie koalicyjnej dążenie do 

autonomii nie zostało zapisane, jest mowa o dążeniu do decentralizacji. Łączy 

nas pewien kierunek marszu choć być może cel widzimy nieco odmiennie. 
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- radny Andrzej Gościniak, Wiceprzewodniczący Sejmiku – wyraził 

podziękowanie komisji skrutacyjnej, Marszałkowi, pracownikom Urzędu 

Marszałkowskiego, szefom klubów oraz wszystkim radnym za pomoc w 

procedowaniu i organizacji sesji. 

 

 

7. Zamknięcie sesji Sejmiku – godz. 13
50

. 
 


